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PROTOKÓŁ nr XLI/2018 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 31 stycznia 2018 r. w godzinach 1000 – 1205  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De – Mezer 

5. Grzegorz Gorlo 

6. Zbysław Wojciech Grajek 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Bożena Maria Kamińska   

9. Zdzisław Koncewicz 

10. Karol Korneluk  

11. Kamil Lauryn 

12. Andrzej Łuczaj  

13. Wojciech Malesiński    

14. Józef Wiesław Murawko 

15. Wojciech Pająk  

16. Zdzisław Przełomiec 

17. Sławomir Jan Szeszko  

18. Andrzej Turowski 

19. Piotr Wasiukow  

20. Irena Bożena Schabieńska 

21. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

Radni nieobecni: 

      1.  Anna Ruszewska 

      2.  Stanisław Kulikowski 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straży, sołtysi, prezesi 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Z. Przełomiec otworzył XLI sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał przybyłych 

na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk,  Łukasza Kurzynę- Zastępcę 

Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk,  Mariusza 

Klimczyka – Sekretarza Miasta, Wiesława Stelmacha- Skarbnika Miasta,  przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków 

zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, 

sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radcę prawnego, naczelników i kierowników 

wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 20 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Z. Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został państwu radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwagi wniosków, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XL/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  28 grudnia  2017 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  27 grudnia  2017 roku.     

5. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2018 rok. 

6. Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2018 rok. 

7. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2018 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za II 

półrocze 2017 r. 

9. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  

Publicznego za 2017 rok. 

10. Informacja z realizacji programu pn.: Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” w 2017r.  
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11. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych              

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach  o naliczeniu opłaty w 2017 roku.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy      

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Suwalskiego 

Ośrodka Kultury. 

14.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika świętych Romualda                 

i Rocha, patronów Miasta Suwałk, w rocznicę 300-lecia nadania praw miejskich Suwałkom. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2018 

rok. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego północno – zachodniego rejonu ulicy M. Reja                       

w Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018–2038.  

22. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

23. Wnioski i oświadczenia radnych. 

24. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XL/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  28 grudnia  

2017 roku.         

Z. Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z XL 

sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli 

zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym sesję 

Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  30 stycznia 2018 r.  

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XL/2017 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  27 grudnia  2017 roku.     
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Z. Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono.                

Z. Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 

uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  27 grudnia 2017 roku została przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2018 rok. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że propozycje tematów do projektu Planu pracy Rady na 2018  

rok  przedłożone zostały przez Prezydenta Miasta oraz państwa radnych.  

Z otrzymanych propozycji został wypracowany projekt Planu pracy, który radni otrzymali            

w materiałach sesyjnych.  

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec stwierdził, że Plan pracy Rady na 2018  rok został przyjęty. 

Plan pracy stanowi załącznik nr 7  do protokołu.  

 

Ad pkt. 6 

Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na           

2018 rok. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                    

o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie Plany pracy.  

Komisje na posiedzeniach wypracowały i przyjęły roczne Plany pracy.  

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec stwierdził, że plany pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na 2018 rok      

zostały przyjęte. 

Plany pracy stanowią załącznik nr 8  do protokołu.  

 

Ad pkt. 7 

Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2018 rok. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że zgodnie z przepisem art. 21 ust. 3 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie Plany pracy,                             

a stosownie do § 56 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna działa  

na podstawie rocznego Planu kontroli. Taki Plan został przez Komisję Rewizyjną opracowany             

i przedłożony Radzie. 

Wniosków i uwag nie stwierdzono.  

Z. Przełomiec stwierdził, że  Plan kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach            

na 2018 rok został przyjęty. 

Plan kontroli stanowi załącznik nr 9  do protokołu.  
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Ad pkt. 8 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za II      

półrocze 2017 r. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że sprawozdanie zostało przyjęte przez Komisję Rewizyjną na 

posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2017 r., a radni otrzymali je w materiałach sesyjnych. 

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej            

w Suwałkach za II półrocze 2017 r. zostało przyjęte. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10  do protokołu.  

 

Ad pkt. 9 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  

Publicznego za 2017 rok. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 31 stycznia br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku  Publicznego za 2017 rok zostało przyjęte. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad pkt. 10 

Informacja z realizacji programu pn.: Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” w 2017r. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii      

i Rozwoju Gospodarczego w dniu 23 stycznia br., oraz Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 

25 stycznia br. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec stwierdził, że Informacja z realizacji programu pn.: Ograniczanie niskiej emisji na 

terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2017r. została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad pkt. 11 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych                  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach  o naliczeniu opłaty w 2017 roku. 
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Z. Przełomiec poinformował, że informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii    

i Rozwoju Gospodarczego w dniu 23 stycznia br., oraz Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 

25 stycznia br. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec stwierdził, że Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach 

odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach  o naliczeniu opłaty w 2017 roku 

została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy          

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 14 do protokołu.  

Andrzej Łuczaj - wiceprzewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 15 do protokołu. 

Bogdan Bezdziecki - wiceprzewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 16 do protokołu. 

Kamil Lauryn- przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 17 do protokołu. 

Józef W. Murawko -  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLI/515/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia             

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018. 

- stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
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Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Suwalskiego 

Ośrodka Kultury. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 20 do protokołu.  

Bogdan Bezdziecki - wiceprzewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 21 do protokołu. 

     

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

 Uchwała Nr XLI/516/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Suwalskiego Ośrodka Kultury. 

- stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika świętych Romualda                 

i Rocha, patronów Miasta Suwałk, w rocznicę 300-lecia nadania praw miejskich 

Suwałkom. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 23 do protokołu.  

Bogdan Bezdziecki - wiceprzewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 24 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz- przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 25 do protokołu. 

Józef W. Murawko -  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  
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Uchwała Nr XLI/517/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

w sprawie wzniesienia pomnika świętych Romualda i Rocha, patronów Miasta Suwałk,    

w rocznicę 300-lecia nadania praw miejskich Suwałkom. 

- stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 28 do protokołu.  

Bogdan Bezdziecki - wiceprzewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 29 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz- przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 30 do protokołu. 

Józef W. Murawko -  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 31  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLI/518/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

w sprawie wzniesienia pomnika. 

- stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Karol Korneluk 

1. Radny zapytał czy po feriach zimowych planowane są dodatkowe zajęcia edukacyjne dla 

maturzystów. 

2. Radny przypomniał, że obecnie trwa nabór wniosków do Ministerstwa Sportu i Turystyki 

o dofinansowanie w ramach programu „ Otwartych stref aktywności”. Zapytał, czy Miasto 

Suwałki złożyło wnioski do tego programu, a jeżeli nie, to czy zamierza takie wnioski 

złożyć. 

3. Radny zapytał czy przewidziane są prace nad Statutem Miasta w celu dostosowania go do 

zmian w ustawie o samorządzie gminnym. 
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Józef W. Murawko 

Radny przedstawił sytuację pracownika socjalnego MOPR, który w celu przeprowadzenia 

wywiadu środowiskowego u Pana Janusza F., z obawy o własną bezpieczeństwo, zwrócił 

się do Policji o asystę, którą w postaci dwóch funkcjonariuszy otrzymał. Podczas wywiadu 

środowiskowego, Pan Janusz F. używał wobec pracownika socjalnego wulgarnych                     

i obraźliwych słów, dodatkowo kierując groźby karalne wobec radnego J. Murawko. 

Policjanci na to nie zareagowali. Policja, dodatkowo, wystawiła dokument obciążenia 

finansowego dla MOPR za asystę. Radny poprosił o ustosunkowanie się do tej sprawy 

Miejskiego Komendanta Policji.  

Piotr Wasiukow 

Radny poprosił o pisemną informację dotyczącą planów sprzedaży mieszkań komunalnych.  

Jacek Juszkiewicz 

Radny zapytał o plany rozbudowy infrastruktury dydaktycznej Szkoły Podstawowej nr 4        

w Suwałkach w związku z dynamicznym rozwojem pobliskiego budownictwa 

wielorodzinnego. W opinii radnego szkoła w chwili obecnej nie spełnia standardów ilości 

miejsc do potrzeb i planów rozwoju tej części miasta. 

Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

Radny zwrócił uwagę na niepokojącą sytuację w relacjach pomiędzy nauczycielami                  

a dyrekcją w Szkole Podstawowej nr 2 w Suwałkach. Poprosił o wyjaśnienia i naprawę 

obecnej sytuacji. 

Wojciech Pająk 

Radny zapytał o postęp w pracach nad wprowadzeniem na terenie miasta sieci czujników 

monitorujących stan jakości powietrza, głównie zanieczyszczeń i smogu. 

Grzegorz Gorlo 

Radny poprosił o informację na temat prowadzonej w Suwałkach reprywatyzacji mienia            

i pozaprzetargowej sprzedaży nieruchomości w okresie od 1989 roku do chwili obecnej. 

Zbysław Wojciech Grajek 

Na wstępie radny poinformował, że występuje imieniu swoim i radnej Bożeny Marii 

Kamińskiej. 

1. Radny zapytał, czy jest prawdą, że przy Pomniku Żołnierzy Września 1939 ustawione są 

armaty produkcji radzieckiej. W przypadku potwierdzenia, radny zapytał czy jest możliwość 

bezkosztowej zamiany na armaty produkcji polskiej. 

2. Radny poprosił o informację na temat planowanego uruchomienia systemu monitoringu 

jakości powietrza w Suwałkach.  

3. Radny poprosił o informację na temat zwiększenia ilości lub uszczuplenia miejsc 

parkingowych przy ulicy Młynarskiego  w związku z przeprowadzeniem III etapu modernizacji 

tej ulicy. Według mieszkańców bloku przy ulicy Młynarskiego 15, miejsc parkingowych ubyło. 

Zdzisław Przełomiec 

Radny poinformował o wprowadzeniu przez wiele polskich miast systemów teleopieki 

zdrowotnej czyli zdalnego monitorowania stanu zdrowia pacjentów. Przypomniał, że                    

w Suwałkach był prowadzony pilotaż takiego programu. Radny zapytał o szanse kontynuacji 

pilotażu lub stałego wprowadzenia takiego programu w Suwałkach. 
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Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2018 

rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 33 do protokołu.  

Kamil Lauryn- przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 34 do protokołu. 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 19 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLI/519/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2018 rok. 

- stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północno – zachodniego rejonu ulicy M. Reja                       

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 37 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 38  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  
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Uchwała Nr XLI/520/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północno – zachodniego rejonu ulicy M. Reja w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 40 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 41  do protokołu. 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 42  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad  podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –  7 radnych, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLI/521/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego północnej części rejonu 

ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 43 do protokołu 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 44 do protokołu.  

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 45  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 12 radnych,   

 przeciw       –  9 radnych, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLI/522/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok. 

- stanowi załącznik nr 46 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 47 do protokołu.  

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 12 radnych,   

 przeciw       –  7 radnych, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLI/523/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 

w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Suwałki na lata  2018-2038. 

- stanowi załącznik nr 49 do protokołu 

 

Ad pkt. 22 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - Prezydent 

Miasta Suwałk oraz wskazane osoby: Ewa Beata Sidorek- Zastępca Prezydenta Miasta 

Suwałk, Honorata Rudnik- Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych UM w Suwałkach. 
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Karolowi Kornelukowi 

1.  Ewa Sidorek poinformowała, że na wnioski rodziców dzieci, kontroli wydziału i ankiet,   

zrezygnowano z obowiązku zajęć dodatkowych dla maturzystów. Obecnie realizowany jest 

program „ Zdolny Suwalczanin”, który daje możliwość prowadzenia zajęć dodatkowych na 

wniosek nauczycieli chętnych do prowadzenia zajęć, mających chętnych uczniów do ich 

pobierania. Nauczyciele wnioskują o przyznanie takich zajęć za pośrednictwem dyrektora 

szkoły. Większość wniosków została zaopiniowane pozytywnie. Kwota przewidziana               

i rozdysponowana na ten rok szkolny to 200 tysięcy złotych. Wykaz szkół i wniosków 

zostanie radnemu przedstawiony na piśmie. 

2.  Prezydent odpowiedział, że Miasto Suwałki będzie aplikowało o środki z programu            

„ Otwartych stref aktywności”. Jeden z projektów zgłoszonych w ramach Budżetu 

Obywatelskiego 2018 dotyczący siłowni plenerowej przy ulicy Witosa 4A i wpisuje się           

w ten program.  Prezydent dodał, że jest otwarty na nowe propozycje i inicjatywy dotyczące 

otwartych stref aktywności w Suwałkach. 

3.  Prezydent poinformował, że do właściwości Rady Miejskiej należy uchwalanie statutu       

i wprowadzanie do niego zmian. Po powołaniu Komisji Statutowej, rozpoczną się prace nad 

dostosowaniem statutu do obowiązującego i przyszłego stanu prawnego.   

Józefowi W. Murawko 

Prezydent poinformował, że nie posiada pełnej wiedzy na temat szczegółów tej sprawy, 

stąd opierając się na przekazie radnego może stwierdzić, że sprawa dotyczy stosunków 

MOPR z Policją i te instytucje powinny wyjaśniać wszelkie wątpliwości z tym związane.  

Piotrowi Wasiukow 

Prezydent odpowiedział, że obecnie trwają analizy na temat gospodarki miejskim zasobem 

mieszkaniowym. Zwrócono się do mieszkańców lokali przewidzianymi zgodnie z uchwałą 

Rady Miejskiej do ewentualnej sprzedaży, o deklarację chęci nabycia lokali mieszkalnych 

od Miasta Suwałki.   

Jackowi Juszkiewicz 

Prezydent potwierdził dynamiczny rozwój budownictwa mieszkaniowego w Suwałkach       

w związku z czym Szkoła Podstawowa nr 4 wymaga rozbudowy. Zostały poczynione kroki       

w postaci opracowania projektu dokumentacji technicznej, lecz z powodu nie do końca 

trafionej wizji projektanta, projekt nie został przyjęty do realizacji. W obecnym budżecie 

Miasta zabezpieczono środki finansowe na opracowanie nowej dokumentacji technicznej 

rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 4 ze wskazaniem rozbudowy od strony Specjalnego 

Ośrodka Szkolno- Wychowawczego. Reasumując, Prezydent poinformował, że w roku 2018 

zostanie sporządzona dokumentacja techniczna, a w roku 2019 planuje się rozpoczęcie prac 

budowlanych. W odleglejszych planach, zakłada się również budowę nowej, większej sali 

gimnastycznej przy SP nr 4.   

Zdzisławowi S. Ścięgajowi 

Ewa Sidorek poinformowała, że sporna sytuacja w Szkole Podstawowej nr 2 jest natury 

stosunków międzyludzkich i nieznajomości Prawa oświatowego. Organ prowadzący nie jest 

w stanie weryfikacji zachowań i relacji międzyludzkich, ich intencji czy też przyczyn oraz 

powodów. Tego typu problemy interpersonalne powinny być rozwiązywane na terenie danej 

szkoły. Podmiot zewnętrzny nie ma możliwości wniknięcia w meritum spraw. Jeśli 

nauczyciele i dyrektor nie wypracują rozwiązania tego problemu, zostanie stronom udanie 
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się do sądu aby to on bezstronnie rozsądził spór. Sprawa katechety jest obecnie w sądzie II 

instancji. Sąd I instancji nie uznał winy dyrektora. 

Wojciechowi Pająkowi 

Prezydent odpowiedział, że sprawa jest w trakcie realizacji. Sieć czujników zostanie 

zainstalowana na 11 budynkach, głównie na przedszkolach. Mieszkańcy będą mieli stały, za 

pomocą sieci internetowej, dostęp do bieżących informacji na temat jakości powietrza. 

Projekt jest finansowany i realizowany przez Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej                  

w Suwałkach Sp. z o.o., a jego koszt to około 20 tysięcy złotych. Planuje się uruchomienie 

systemu do końca lutego br. 

Grzegorzowi Gorlo 

Prezydent poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona radnemu na piśmie. 

Zbysławowi Grajkowi 

1. Prezydent odpowiedział, że armaty są własnością Wojska Polskiego stąd temat zostanie 

poddany analizie co do możliwości technicznej zamiany, pozyskania innych lub 

zastosowania innych rozwiązań, które nie spowodują nadmiernych kosztów z tym 

związanych.  

2. Prezydent odpowiedział, że sprawa jest w trakcie realizacji. Sieć czujników zostanie 

zainstalowana na 11 budynkach, głównie na przedszkolach. Mieszkańcy będą mieli stały, za 

pomocą sieci internetowej, dostęp do bieżących informacji na temat jakości powietrza. 

Projekt jest finansowany i realizowany przez Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej                  

w Suwałkach Sp. z o.o., a jego koszt to około 20 tysięcy złotych. Planuje się uruchomienie 

systemu do końca lutego br. 

3. Prezydent poinformował, że przed przebudową, w III etapie, ulicy Młynarskiego było 

tam zlokalizowanych 70 miejsc parkingowych, a obecnie, po przebudowie jest 155 miejsc 

parkingowych. 

Zdzisławowi Przełomcowi 

Honorata Rudnik poinformowała o programie zdalnej opieki, który był realizowany przez 

Urząd Marszałkowski w Białymstoku, Szpital Wojewódzki w Suwałkach, firmę Comarch      

i  Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Suwałkach, którego podopieczni w liczbie 20 osób, 

zakwalifikowani, przebadani i otwarci na tą formę działania, zostali podłączeni do systemu 

techniczno- informatycznego. Celem było monitorowanie przez 24 godziny na dobę ich 

parametrów medycznych. Centrum Zdalnej Opieki Medycznej w Krakowie, po przebadaniu 

uczestników programu, wyposażyło ich w urządzenia elektroniczne. Analizy parametrów 

pozwalały na sugestie kierowane do pacjentów i lekarzy POZ w postaci zmiany stylu życia, 

leczenia i przyjmowania medykamentów. Stały, 24 godzinny monitoring parametrów 

życiowych okazał się szczególnie przydatny dla celów technicznych przedsięwzięcia, 

ponieważ pozwolił na wyeliminowanie wielu braków technicznych urządzeń będących na 

wyposażeniu pacjentów. Najsłabszym elementem systemu okazał się tzn. przycisk życia, 

który wielokrotnie, wbrew rzeczywistemu stanowi zdrowia pacjenta, ulegał uruchomieniu     

i była wzywana pomoc. Po takich problemach , wielu podopiecznych zrezygnowało z tej 

funkcji. Głównymi powodami przystąpienia pacjentów do programu, według ankiet, była 

ciekawość i dbałość o własne zdrowie. Średni wiek uczestników to 77 lat.  Największą 

trudnością dla tych osób było posługiwanie się smartfonem. Obecnie, po zakończeniu 
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pilotażu,  można odkupić urządzenia za symboliczna złotówkę. Firma Conarch ma wystąpić 

z ofertą na świadczenie usługi teleopieki. 

 

Ad pkt. 23 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Ks. Stanisław Wysocki- przedstawiciel Związku Ofiar Obławy Augustowskiej 1945r. 

podziękował radnym Rady Miejskiej za podjęcie uchwały o wzniesieniu pomnika.  Dodatkowo 

przedstawił informację na temat Obławy Augustowskiej. 

Z. Przełomiec poinformował, że na najbliższym spotkaniu z przedstawicielami Klubów                 

i Ugrupowań w Radzie Miejskiej zostanie poruszony temat zmian w statucie Miasta Suwałki. 

Dodatkowo poprosił, aby podczas czytania opinii Komisji, w pełni informować o sposobie 

głosowania i oddanych głosach. 

 

Ad pkt. 24  

Zamknięcie obrad. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień 28 lutego 2018 r.               

o godz. 1000 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 

Przewodniczący zamknął XLI sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.                            

 

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

Protokół sporządził:                                                                  

Marcin Andrzej Szypulski 

 

Kierownik Biura Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


